
PROTOKOLL NR 4/2022 

Fört vid styrelsemöte PRO Viskafors 2022-04-04 

Närvarande: Lars Andersson, Lars-Erik Larsson, Siv-Britt Andersson, Rolf Magnusson, 

Anne-Marie Lindkvist, Karl-Erik Lindkvist, Åke Algotsson, Jörgen Davidsson, Lena Ek, 

Madeleine Andrén, Lena Necander, Inger Brorsson 

 

Frånvarande:  

§1.  Ordförande Rolf Magnusson öppnade mötet. 

§2.  Förslag till dagordning godkändes 

§3.  Att justera protokollet valdes Inger Brorsson 

§4.  Föregående styrelseprotokoll, årsmötesprotokoll samt konstituerande protokoll godkändes. 

 

§5.  Ekonomi  

Ingen ekonomirapport då programvaran blivit låst, orsak ska undersökas. 

Bokföring av fonder inte korrekt, Korrigering pågår. 

 

§6.  Nya medlemmar  

0 nya medlemmar. Förbereda aktivitet för medlemsvärvning. 

 

§7.  Hemsidan  

Löpande uppdateringar. 

Harald: Evenemang är under utveckling och kommer att förbättras under året. 

Inlagda evenemang i Harald visas med 1 timmes förskjutning i aktivitetskalendern. 

Medlemmars anmälan att delta i en aktivitet fungerar inte via Harald.  

 

§8.  Inkommen post och skrivelser       

Folksams servicesida. Länk: www.folksam.se/forbund/pro 

PRO pensionären 

Pro fyller 80 år. Länk: PRO fyller 80 år och startar namninsamling för högre pensioner (mailchi.mp) 

§9.  Aktiviteter 

Uteboulen startar den 5 april. Har fått 1 200 kr från Rydboholms SK för att underhålla boulebanorna. 

Programgruppen startar upp för höstens program efter påsk. 

Rolf övertar layoutarbetet för programbladets höstutgåva från Erna Westlund. Ny person för arbetet behövs för 

kommande års utgåvor.  

 

§9a. Studier info:  

Lena mår bättre och ska ordna ett möte med cirkelledarna. 

Göta kanalresan flyttas från torsdag 9 juni till onsdag 8 juni. 

Mona Larsson ansvarar för friskvården. 

§10. Information från PRO riks/distrikt  

Ann-Marie informerade från Distriktsårsmötet. 

Info angående fondförsäljning. Se bilagor 

Kallelse Samorg. 7 april, Rolf deltar. Förslag finns att PRO Viskafors ska tillhöra Bollebygds Samorg. Detta 

gillar vi inte! 

§11. Lokaler 

 

http://www.folksam.se/forbund/pro
https://mailchi.mp/40558c572011/inbjudan-till-webbinarium-fr-webbredaktrer-och-kommunikatrer-5897553?e=075cb268a8


 

§12. Övrigt  

Ansvarsområden finns beskrivet på hemsidan under rubriken ”Om oss” 

Siv-Britt gör lista över ansvariga för köket vid olika arrangemang. 

Bingoutropare är Åke med Lars-Erik som ersättare. 

Jörgen ansvarar för bild- och ljudutrustning. 

ABF anordnar kurs för hela styrelsen söndag 15 maj. Stämmer detta? En söndag! 

Ska kollas upp.  

Priset för en kopp kaffe höjs från 5 kr till 10 kr. 

Karl-Erik ska försöka anordna en fisketävling till våren. 

   

§13. Mötet avslutades. 

Kommande möten. 

Styrelsemöte kl. 10.00  2/5 

Medlemsmöten kl. 15.00  21/4 

 

_______________________ ________________________ ________________________ 

ordf. Rolf Magnusson Sekr. Lars-Erik Larsson  Justeras Inger Brorsson 

  



Bilagor 

  

Södra Ä\vsborg 
Borås den 24 mars 2022 

 
 
 

Svar på  mail från Rolf Magnusson PRO Viskafors 

 
 
 
 

PRO Distriktet i Södra Älvsborg vifl avge följande svar på PRO i Viskafors frågor. 

 
 

PRO Distriktet  har  inte möjlighet  att behandla PRO Viskafors frågor förrän efter vårat 

årsmöte som äger rum den 30/3 2022. Men för att ge PRO i Viskafors möjlighet att agera och 

ställa frågorna på årsmötet avger jag följande svar. 

Distriktet har uppfattat två frågor i mailet som inkom den 21/3 2022 kl. 21.00 från 

PRO Viskafors/Rolf M agnusson. 

Den ena frågan handlar om hur man ska bokföra försäljning av fonder. 

1. Försäljningen av fonder på distriktet har skett för att täcka ekonomiskt underskott. 

Den andra frågan handlar om enligt Rolf Magnusson att distriktet försöker att undanhålla 

information till medlemmar i PRO Viskafors. 

 

 
2·  Om Jag börjar med den sista frågan eller påståendet vill jag ge följande förtydligande. 

Distriktsstyrelsen har aldrig försökt att hindra Rolf Magnusson att informera eller att kopiera 

protokoll, bokföring eller andra handlingar som styrelsen behandlar. Rolf Magnusson  får  mer 

än gärna kopiera handlingar och ge föreningens medlemmar, både i papper och i digital 

form. Det vi däremot har haft och har motsättningar emot är varför handlingarna ska 

spridas på föreningens hemsida. Orsaken är att vi (styrelsen) anser att bokföring och protokoll 

är föreningsinterna dokument. Om handlingarna  läggs ut  på föreningens  hemsida är 

dokumenten  tillgängliga  för  alla invånare i Sverige som  har  en  smarttelefon,  dator eller 

platta med internetuppkoppling och internet. Distriktsstyrelsen kan inte finna någon orsak 

till, varför alla invånare i Sverige med intemetanslutning ska ha tlllgång till PRO Södra 

Älvsborgs protokoll ochbokföring. Enligt vår uppfattning kan PRO Viskafors göra som flera 

andra föreningar ge ut en digital medlemsinformation eller en pappers information 

(rnedlernsblad) . Denna information kan ha olika namn, men är viktig information till 

medlemmar om PRO:s verksamhet . 

 
1. Om det bokförs på det sätt som det jag redovisat och även Asa Karlberg så täcks det ekonomiska 
underskottet. 

2. Jag har inte framfört att distriktet har hindrat mig att informera enbart att kopiera det står tydligt i varje utskick 
av pro tokoll. När det gäller att informera via hemsida så informerade jag själv Carina detta och fick ett 
telefonsamtal från Ordf. att detta inte var OK, och att jag omedelbart tar bort dessa protokoll, och det är utfört. 
Jag har aldrig heller framfört att distriktet försöker undanhålla information det är en egen tolkning frän Distriktet 
i så fall. Klurigt! 



 
 
 

 
Ekonomi 

Borås den 24 mars 2022 

 

_ I frågan om hur man ska bokföra vår försäljning av fondandelar Har vi bokfört försäljningen 
  

på samma sätt som vi gjort de två föregående åren. Enligt kassören, styrelsen och 

revisorerna har detta skett i enligt med lagstiftning och god redovisnings sed. Skulle detta 

sätt vara fel enligt årsmötet ska styrelsen entledigas. PRO distriktets årsbokslut göras om för 

de år som fondandelar sålts. 

 

 
Rolf Magnusson har begärt att Distriktets fonder och dess förändring ska redovisas på varje 

styrelsemöte {vilket har skett). Vidare har Rolf Magnusson haft synpunkter på distriktets 

bokföring vid nästan varje styr elsemöte. 

3.a.  Rolf Magnusson har reserverat sig under den ekonomiska rapportering av kassören. Rolf 

Magnusson har inte reserverat sig mot årsbokslutet när beslutet togs. 

Enligt distriktets regler har ersättare till distriktsstyrelsen yttrande ochförslagsrätt. Ersättare 

till styrelsen träder in när ordinarie ledamot är förhindrad. Ersättare kallas alltid till 

styrelsemötena. 

 
 

Styrelsen för PRO Södra Älvsborg ska naturligtvis behandla mailet från PRO Viskafors på 

nästkommande styrelsemöte så att PRO Viskafors får ett formellt svar. 

Med hänvisning till ovanstående ställer jag naturligtvis min platts till förfogande så att PRO 

Viskafors och årsmötet kan välja en ordförande som sköter uppdraget bättre. 

 
 

PRO Södra Älvsborg 

 

Ordförande Kjell Johansson 

 

 
3a. När jag mämnde detta för ordf. att man skriver under en årsberättelse som ansvarig att innehållet är rätt 
och riktigt så påpekade hen att som ersättare skriver jag inte under och därmed har jag inget ansvar. 

 
 

3. Mina synpunkter på hur bokföringen utförts har enbart bemötts med att vi alltid har gjort så, något annat 
svar har inte framförts. jag tycker att en dialog från en styrelsemedlem skall beaktas och utvärderas och inte 
enbart bemötas med detta svar eller att man skall avga. Och min kontroll/svar  som jag fått från Asa Karlberg 
kan man ju inte bara avvisa med att hon inte har kunskap i ärendet, jag förutsätter ju att om hon svarar så har 
hon försänkt detta hos revisorer, och som hon svarade: och de får man nog tro på. Svar från revisor Lilian 
Andersson, eftersom jag inte brukar placera andras pengar i fonder så har jag ingen erfarenhet av hur man 
bokför en sådan transaktion. I mina egna bolag har överskottet gått till andra investeringar än fonder. 
Rent logiskt borde den försålda fondandelens anskaffningsvärde räknas av, annars förstår jag inte hur man 
kan få kontot att stämma i slutändan. Personligen så hade jag gjort en kontroll med SKV eller i detta fallet 
enbart med PRO. 

 
Som revisor borde jag kanske ha undersökt detta för jag reagerade pa bokföringssättet men jag utgick ifran att 
Elisabeth och Carina hade koll på detta 



Hej! 

Vid vårt senaste styrelsemöte i PRO-Viskafors informerade jag att jag inte står till distriktsstyrelsens 

förfogande och att distriktet skall svara PRO-Viskafors på den skrivelsen som Distriktet tillsände mig 

den 29/3 utskriven den 24/3, så den får vidarebefordras till styrelseledamöterna/revisorer i 

distriktsstyrelsen så att alla kan ta del och avlämna ett gemensamt svar till PRO-Viskafors. Jag kan än 

en gång tacka Elisabeth för att hon tog sig tid till attbliinformerad från BFN hur fonder skall 

bokföras. Synd bara att detta skulle dras i långbänk. Vad lär vi oss om detta /JO: att lyssna på 

varandra, alla har något att förmedla (tänkvärt) och ta vara på information . Tackar även LiIlian 

Andersson för hennes svar (VÄRMDE). 

 
/Rolf 

Skickades från E-post för Windows 

 

Från: Rolf Magnusson 

Skickat: den 31 mars 2022 11:50 

Till: PRO Södra Älvsborg 

Kopia: tomas.stigson@telia.com; 'Margareta' 

Ämne: Ersättare 

 
Hej! 

Jag tackar för förtroendet den tid jag var med i styrelsen men det är mig lite långt från att hur jag 

själv vill arbeta/bli bemött försökte överlämna det dokument som jag lämnade till Kassör, som 

välvilligt mottog, men där ordföranden när han pratade med Tomas Stigson inte ville prata med mig 

utan bara föste bort mig. "besviken JA" men jag önskar er lycka till i arbetet i styrelsen så lägger jag 

min kraft på den egna föreningen istället. Tack för den tiden jag fick. Jag har i alla fall fått bekräftat av 

revisorer på Riks och i egna föreningen att en försäljning skall bokföras på detta sätt för att kunna 

följa värdet av anskaffningsutgiften som skall stämma med bankuppgiften lika som 

bankkonto/balanserat belopp. Hur det sen blir om det blir ett stordistrikt återstår att se. 

/Rolf 



Bokföra inköp, försäljning och resultat för Aktier/fonder som finansiella 

placeringar. 

Klassificering 

En redovisningsenhet som inte har som huvudverksamhet att investera i 

värdepapper klassificerar aktier som finansiella anläggningstillgångar eller som 

kortfristiga placeringar beroende på om innehavet är långfristigt ( >1 år) eller 

kortfristigt (< 1 år). Redovisningsenheter som har som huvudverksamhet att 

investera  i värdepapperI  klassificerar aktier som varulager. 

 
Inköp av aktier som är finansiella anläggningstillgångar bokförs normalt i 

kontogrupp 13 och resultatet vid försäljning av sådan aktier bokförs i kontogrupp 

82. Uppskrivningar och nedskrivningar vid omvärderingar av finansiella 

anläggningstillgångar bokförs i kontogrupp 13 och kontogrupp 82. 

Erkännande 

Aktier skall enligt IFRS redovisas i balansräkningen när det är sannolikt att 

framtida ekonomiska fördelar kommer att tillfalla redovisningsenheten om 

tillgången har en utgift eller ett värde som kan mätas på ett tillförlitligt sätt. 

 
Aktier som inte längre uppfyller definitionen av en tillgång eftersom de har sålts 

eller förfallit värdelösa skall bokas bort från balansräkningen. Aktier som har 

förfallit värdelösa skall bokas bort på samma sätt som gäller vid en försäljning 

med skillnaden att försäljningspriset är noll. 

 
Sidoordnat register och avstämning 

En redovisningsenhet som gör placeringar i aktier skall registrera varje enskild 

placering i ett sidoordnat register till bokföringen så att det går att få fram 

information om anskaffningsvärde, ackumulerade nedskrivningar respektive 

ackumulerade uppskrivningar för varje kvarvarande innehav av aktier. 

Värdering 

Placeringar i aktier skall initialt alltid värderas och bokföras till sitt 

anskaffningsvärde. Anskaffningsvärdet för aktier utgörs av de utgifter som krävs 

och som kan hänföras till förvärvet av innehavet inklusive courtage. 

 
Enligt IFRS skall en redovisningsenhet efter den initiala redovisningen värdera 

aktier till verkligt värde via resultaträkningen om det verkliga värdet kan 

fastställas på ett tillförlitligt sätt. Om verkligt värde inte kan fastställas på ett 

tillförlitligt sätt så skall egetkapitalinstrument värderas till upplupet 

anskaffningsvärde enligt effektivräntemetoden. 

Uppskrivningar av aktier är inte skattepliktiga och nedskrivningar av aktier är 

inte skattemässigt avdragsgilla i inkomstdeklarationen med undantag för 

aktieplaceringar som klassificeras som lagertillgångar. Kapitalvinsten eller 

kapitalförlusten på aktier skall tas upp till beskattning när aktierna sålts eller 

förfallit värdelösa. Kapitalvinsten, kapitalförlusten och utdelningen på aktier skall 

tas upp som inkomst av näringsverksamhet i aktiebolag och ekonomiska 

föreningar, som inkomst av kapital för enskilda näringsidkare och hos delägarna i 

handelsbolag eller kommanditbolag. 



BFN 

Bokföringsnämnden 

UTDRAG AV VÄGLEDNING 

Sid 18/19 av 96 Viskafors den 22 februari 2022 

 
 
 
 

 
Anskaffningsvärde för finansiella placeringar 

Köp av finansiella Placeringar 

6:59  Vid köp av en finansiell placering är anskaffningsvärdet inköpspris 

plus andra utgifter för förvärvet . 

6:61  Har en delpost av aktier av samma slag och sort avyttrats ska 

anskaffningsvärdet beräknas enligt genomsnittsmetoden. 

Detsamma gäller andra delägarrätter samt fordringsrätter. 

6:62 har skatteverket gett ut allmänna råd om anskaffningsutgift för 

aktie skall anskaffningsvärdet justeras till den av skatteverket 

rekommenderade anskaff ningsutgi ft en. 

6:63 En finansiell placering ska tas upp till det lägsta av 

anskaffningsvärdet och verkligt värde på balansdagen. Verkligt 

värde är lika med försäljningsvärdet. 

6:64  Vid försäljning av en finansiell placering redovisas skillnaden mellan 

försäljningsinkomsten och det bokförda värdet som intäkt om 

försäljningsinkomsten är högre än det bokförda värdet och annars 

som kostnad. 
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Robur anskaffningsutgiftx sålda andelar 

Skaktt efr i försäljning Vinten på försälj 
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250000 250000/ I 

Eftersom jag inte har anskaffningsvärdet på de sålda fondandelarna har jag enbart redovisat med X 

Resterande redovisas på konto 8220 så summan 250000 är lika i debet och kredit 
- - - - 

kontonr 8220 kan även döpas till nå ot natl 
- 

l 

-- 

I förändras över tid och vad man har fått för avkastning på placeringen 19 

Om det har redovisata på detta sätt hela tiden kan man följa hur anskaffningsutgift en 18 

I Detta sätt att redovisa förändra på inget sätt likviditeten i redovisningen. 17 

I 

I Man får i så fall gå tilbaka och söka fel eller göra en korrigering i bokföringen. 16 
i i 

I 

stämmer inte redovisning från banken mot balansvärdet ändå. 

Sen förutsätter detta att man vid tidigare Köp/ Färsäljning redovisat på detta sätt annars 14 
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Vid försäljning av en finansiell fondplacering sker redovisning enligt nedan 1 

I H G F E D C B A 



Ursäkta att jag inte hunnit svara innan nu...jag har idag suttit i telefon med BFN, SKV o banken ang 

våra fonder o bokföringen av dessa. 

Därefter har jag varit på möte o därför är jag lite sen i min information till er alla. 

Till mitt försvar har jag fått information ang. hur bokföring av fonders försäljning ska göras o har 

följt dessa instruktioner. 

Jag har gått tillbaks till 2017 så långt jag kommer i mitt system och där finns ingen bokföring för 

denna rekommendation. 

 Enligt BFN ska man följa Rolf Magnussons rekommendation, SKV har ingen synpunkt på detta, 

banken lämnar ingen information om värdet  

vid fsg vinst/förlust per fond det får man plocka fram själv. 

 Jag har nu tagit fram all information för våra fonder från det då de införskaffades och för att vi alla 

ska kunna gå vidare kommer jag att följa Rolf Magnussons rekommendation. 

 Jag kommer nu att göra denna justering i Mars då deklarationen är gjord o detta inte påverkar SKV. 

 Nu hoppas jag att vi kan gå vidare och lämna detta bakom oss. 

 Med vänlig hälsning 

 Elisabeth Friis-Henningsson 

 

Hej! 

Jag tackar dig för att du/ni tagit del av min information som jag försökt förklara på styrelsemötena 

angående hur finansiella placeringar skall bokföras/Redovisas och avvaktar vidare svar från styrelsen 

av det som ordf. skrev skulle gå till PRO-Viskafors. Och med detta önskar jag ett fortsatt gott 

styrelsearbete. Och LYCKA TILL. 

/Rolf 

  

 

 

 


